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Utolsó üzenet 
Bartha Gábornak

„Halló, szia Gabi!  Merre jársz? Ha még 
nem jöttél ki Pestről, jó lenne ha beugra-
nál a Kincstárhoz…”

Mi, akik éveken át együtt dolgozhat-
tunk Veled, sok-sok ilyen beszélgetésre 
emlékszünk vissza. Mindig biztosak le-
hettünk abban, hogy amit Rád bízunk, az 
akkor és úgy lesz teljesítve, ahogyan ab-
ban megállapodtunk. 

Ki tudná összeszámolni azt a sok órát, amelyet egy-egy tá-
voli tárgyalásra utazva, gondolatainkban elmélyülve mellet-
ted töltöttünk a neked oly kedves Opel Zafi rában? Tudod, a 
hallgatásból is szövődnek barátságok… Válhat úgy is nélkü-
lözhetetlenné valaki, hogy nem kérkedik folyton a jelenlété-
vel, „csak” ott van és teszi a dolgát csendesen, ám annál meg-
bízhatóbban. Valahogy mindig tudtad, mikor kell hallgatni 
és mikor kell rákérdezni: „…csak nincs valami baj?”  -hogy 
megnyíljon a lélek és könnyítsen azon a kimondott szó. Elvit-
tél és hazahoztál bennünket, de ennél többet is tettél: segítet-
tél hordozni a terheinket. 

Már nagyon vártunk vissza, hogy Veled együtt válasszuk 
ki az új hivatali gépkocsit. 

Amióta ismertünk, csak most az egyetlen egyszer nem tel-
jesítetted a feléd irányuló kérést. 

Te csendesen elmentél és maholnap végleg kigurul a Város-
háza udvaráról a Zafi ra is. Többé már semmi nem lesz a régi.

„Szervusz, Gabi! Merre jársz?...”
A Szarvasi Polgármesteri Hivatal dolgozói

Az április 4-én, szerdán, 
Szarvason tartott sajtótájékoz-
tatója közben, a Körös tévések 
közvetítésével értesült Mandur 
László az Országgyűlés alelnö-
ke arról, hogy lemondott tiszt-
ségéről dr. Molnár Lajos egész-
ségügy miniszter. A szocialis-
ta politikus nem fűzött külö-
nösebb kommentárt a hírhez, 
noha előzőekben hosszan be-
szélt az egészségügyi reform-
ról, melyhez ehelyütt is támo-
gatást, türelmet kért.

Izgalmasnak nevezte az el-
múlt időszakot Mandur László, 
utalva a pártban lezajlott válto-
zásokra, melyeket úgy jellem-
zett, hogy folytatódik a párt re-
formja és az építkezés.

Az ország előtt álló kihívás-
nak nevezte, hogy kihasznál-
juk az Európai Unióban 2007 
és 2013 között rendelkezésünk-
re álló lehetőségeket. Fontos – 
mondta –, úgy kialakítani ezen 
időszakhoz kapcsolódó konk-
rét programokat, hogy az uni-
ós forrásokat legjobban tudjuk 
felhasználni.

Az euro-övezethez való csat-
lakozás előkészítéseként szük-
séges átalakítani az intézmény- 
és ellátó rendszereket. Ez a lé-
péssorozat gyakran sért érdek-

Partnerséget kért, 
jobb ellátást ígért

viszonyokat, ám minél később 
visszük véghez a szükséges 
változásokat, az annál többe 
kerül – jegyezte meg Mandur 
László.

Úgy ítélte meg, hogy az áp-
rilis elsejével az egészségügy-
ben életbe lépett változások ezt 
a térséget nem nagyon érintik, 
már ami a kórházi ellátást il-
leti. Mint mondta, a céljuk jól 
felszerelt kórházakat létrehoz-
ni, az EU-s költségvetésből 400 
milliárd forint fordítható erre a 
célra, de csak akkor, ha meg-
felelő viszonyokat teremtenek 
előtte az egészségügyben. Pél-
dául a betegbiztosítások befi -
zetése terén. Partnerséget kért 
ebben és biztonságosabb, jobb, 
színvonalasabb egészségügyi 
ellátást ígért.

Mielőtt – vendéglátójával, 
Földesi Zoltán országgyűlé-
si képviselővel együtt – elin-
dult, hogy eleget tegyen a Szar-
vasi Nyugdíjas Érdekvédelmi 
Egyesület meghívásának kitért 
még az energiaellátást érintő 
néhány történésre, úgy foglalt 
állást, hogy ezek többnyire cé-
geket, konzorciumokat érintő 
kérdések, melybe szükségtelen 
a kelleténél több politikát bele-
keverni.

Egy jól húzó csapat
folytatás az 1. oldalról

a gyerekek családban történő 
nevelését tartja, munkájukkal 
ezt kívánják segíteni. Az elmúlt 
évben 193 gyereket gondoztak 
alapellátásban, 36 esetben tör-
tént védelembe vétel. Megtud-
hattuk, egy gondozó átlagosan 
50 családdal tart kapcsolatot. Ez 
a szám igen magas, duplája az 
optimálisnak. Tavaly összesen 
1175 esetben találkoztak ügyfe-
lekkel, akik információért, ta-
nácsért, hivatalos ügyük intézé-
se folyamán fordultak hozzájuk, 
de a szolgálat munkatársai tet-
tek lépéseket arra is, hogy rosz-
szul tanuló gyerekeket korrepe-
táljanak és munkájukhoz tartoz-
nak bizonyos felülvizsgálatok, 
esetmegbeszélések, esetkonfe-
renciák összehívása. 

Szarvason a veszélyeztetés 
általában az iskolai tankötele-
zettség elmulasztásában, ma-
gatartásproblémákban, a szen-
vedélybetegségekből adódó 
prob lémákban nyilvánul meg. 

Sok család küszködik súlyos 
anyagi problémákkal, és sajnos 
családon belüli bántalmazás is 
előfordul.

A gyermekjóléti alapellátás-
ban jórészt önkéntes együttmű-
ködésről van szó, ami a munka 
hatékonyságára jó hatással van. 

A szarvasi csoport vezetője 
igen jónak nevezte együttmű-
ködésüket a védőnői szolgálat-
tal, a gyermekorvosokkal, több 
oktatási intézménnyel, a ren-
dőrséggel. Közreműködésükkel 
működik az úgynevezett jelző-
rendszer, mely segít a problé-
más esetek felderítésében.

A gyermekvédelmi munkán 
túl egyéb szakmai szolgáltatá-
sok nyújtására is felkészültek. 
Három képzett mediátor segít 
egymással szembenálló család-
tagok konfl iktusainak megol-
dásában, például a gyermekel-
helyezés kezelésében, elvált 
szülők gyerekekkel való kap-
csolattartásában. Megemlítette 
Tóth Tamásné a nyári táboro-

gond az emberek reményvesz-
tése, durva magatartásformák, 
az elszegényedés, éhezés, eb-
ben a családok nem megfelelő 
pénzbeosztásának is gyakran 
szerepe van. De, mint mondta, 
ennek ellenére a rábízott három 
még mindig a probléma men-
tesebb települések közé tarto-
zik. Alapellátásban 43 gyereket 
gondoz, 39 védelembe vett gye-
reket tart számon. Természete-
sen sokkal több családdal tart 
kapcsolatot, főként családláto-
gatások formájában, hiszen a 
területen kiterjedt a tanyavilág. 
Sikerként könyvelte el, hogy 
szerencsére egyetlen esetben 
sem kellett gyereket kiemelni 
a családjából. A jóléti szolgálat 
a szarvasihoz hasonló feladato-
kat lát el, némileg más körül-
mények között. Beszámolhatott 
Kasnyikné Kiszely Szilvia is a 
gyerekek nyári, napközi ottho-
nos ellátásáról és adományok 
közvetítéséről.

A gyermekvédelmi tanács-
kozás további részében Szuro-
miné Bánfi  Éva tartott előadást 
a családvédelmi rendszerben 
történt változásokról és vissza-
tértek a résztvevők a jelzőrend-
szer jövőbeni működtetésének 
megtárgyalására is.

kat, melyekben olyan gyerekek 
vehetnek részt, akik más mó-
don nemigen juthatnának effé-
le nyári kikapcsolódáshoz. Be-
szélt jó kapcsolatukról a SZIA 
Egyesülettel, akikkel telente 
megrendezik a Mindenki Ka-
rácsonyát. Új kezdeményezés 
a Körkörös Klub, mely a csel-
lengő gyerekek számára kínál 
alternatív lehetőségeket a sza-
badidő eltöltésére. Egy nyertes 
pályázat tette lehetővé a Cher-
bo Tanoda létrehozását, ahol 
roma származású gyerekek ve-
hetnek részt foglalkozásokon, 
szabadidős programokon.

Végül, de nem utolsó sorban 
az adományozásban betöltött 
szerepükről beszélt a csoport-
vezető, ezen belül kiemelve a 
Magyar Élelmiszerbankkal ki-
alakult kapcsolatuknak kö-
szönhetően múlt évben kiosz-
tott mintegy 10 millió forint ér-
tékű élelmiszer adományt.

Hasonló szempontok alapján 
készítette el beszámolóját Kas-
nyikné Kiszely Szilvia a Csa-
bacsűdi Gyermekjóléti Szolgá-
lat munkájáról. Az ide tarto-
zó Csabacsűdön, Kardoson és 
Örménykúton 600 gyermek él. 
Jellemző az elöregedés, a gyer-
mekvállalás hiánya. Gyakori 


